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Sammanträdesdatum 

2023-09-28 
 

Kalmars lokala brottsförebyggande råd 
 

 

 

Tid 
Torsdagen 28 september klockan 13:00-15:30 
 
Plats 
KS-salen, Kalmar stadshus 
 
Omfattning 
§§27-35 
 
Närvarande ledamöter 
Melker Labory Kommunledningskontoret  
Magnus Uhr  Landsbygdsnämnden   
Peter Akinder  Samhällsbyggnadsnämnden  
Richard Deichmann  Socialnämnden 
Roger Holmberg Socialnämnden 
Kajsa Johansson Servicenämnden  
Jenny Melander Nämnden för integration och arbetsmarknad 
Marie Simonsson Utbildningsnämnden 
Agnes Mitsialos Länsstyrelsen Kalmar län 
Leila Ben Larbi Samhällsbyggnadsnämnden  
Liselotte Ross Kommunstyrelsen 
Dzenita Abaza Kommunstyrelsen 
Hanne Lindqvist Kommunstyrelsen  
Måns Linge  Omsorgsnämnden/Kultur och fritidsnämnden 
Olle Olson  Nämnden för integration och arbetsmarknad 
Patrik Olsen  Socialnämnden 
Barbro Andersson Servicenämnden 
Emma Jonasson Länsförsäkringar Kalmar län 
Lisa Söderholm Kalmar City 
Sara Åberg  Företagarna Kalmar/Nybro 
Anna Flink   Kommunledningskontoret 
Christopher Dywik Kommunstyrelsen 
Evelina Juel  Kalmarsunds gymnasieförbund 
Stefan Regebro Kalmarsunds gymnasieförbund 
Clas Wolke  Utbildningsförvaltningen 
Hanna Levin  Kommunledningskontoret 
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Sekreterare 
 
 
 
Melker Labory 
 
 
Justeras 
 
 
 
Dzenita Abaza   Olle Olson 
Ordförande    Justerare    
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§ 27 
Inledning 
Dzenita Abaza, ordförande, hälsar alla välkomna och förklarar mötet öppnat. 
 
§ 28 
Val av justerare 
Olle Olson utses att justera mötesprotokollet. 
 
§ 29 
Fastställande av dagordningen 
Dagordningen fastställs. Inget under övrigt. 
 
§ 30 
Information från chefssamrådet 
Anna Flink 
Anna Flink inleder punkten med att informera om chefssamrådets uppbyggnad. Hon redogör för 
vilka som ingår och hur ofta möten hålls. Chefssamrådet fokuserar särskilt fyra punkter vilka är 
att barn och unga ska klara skolan, sysselsättning, boende och legalt näringsliv. 
 
Anna informerar vidare om att det just nu pågår en utredning där Kultur och fritid tittar på 
fritidsgårdarnas flytt från skolorna. Frågor som adresseras är bland annat hur flytten påverkat 
verksamheten och hur flytten påverkat samverkan mellan fritidsgårdarna och skolan. Vidare 
adresserar chefssamrådet särskilt frågan om nyrekrytering och narkotikans koppling till barns och 
ungdomars vardag. 
 
Anna informerar också om att avtalet med Embrace-Safety kommer att förlängas och att den 
digitala trygghetsmätningen som genomfördes förra året i Norrliden, Berga, Funkabo och 
Oxhagen kommer att genomföras i hela kommunen under sen höst. Platssamverkan sker i 
Långviken utifrån händelse med kraftig skadegörelse och platssamverkan kommer även att äga 
rum i Lindsdal och eventuellt Smedby. Anna informerar också om att Bullets kommer att visas 
för Kalmar kommuns lärarkår och även friskolorna har bjudits in. Avslutningsvis talar Anna om 
nuläget på mötesplatserna och informerar om att resurserna koncentreras till mötesplatsen 
Norrliden där bland annat besöksantalet är högt.  
 
Informationen läggs till handlingarna. 
 
§ 31 
Polisens och kommunens gemensamma lägesbild 
Melker Labory 
Melker Labory inleder punkten med att informera om att Nikolaos Kalcidis (Niko), 
kommunpolis, fått förhinder att delta. Dock har Niko tagit fram ett underlag vilket Melker går 
igenom.  
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Underlaget avser polisanmälda brott i offentliga miljöer och i stora drag är det framför allt antalet 
anmälda tillgreppsbrott som ökat under året och detta handlar i sin tur framför allt om fler 
cykelstölder. Antalet anmälda narkotikabrott har minskats, men här måste man komma ihåg att 
dessa ärenden är egeninitierade av polisen. Antalet anmälda brott avseende skadegörelse ligger 
jämnare över året med en mindre topp under sommarmånaderna. Antalet polisanmälda 
våldsbrott har ökat lite under 2023, men juni och juli kan beskrivas som lugnare. Över ett längre 
tidsperspektiv har totalen av antalet anmälda brott minskat sedan 2020. Det gäller även antalet 
tillgreppsbrott och antalet anmälda narkotikabrott som båda har gått ner sedan 2021. 
Skadegörelse och våldsbrott ligger relativt jämnt sedan 2019.  

 
Den samlade lägesbilden vecka 24 till och med vecka 37 är att det varit lugnt (se bild nedan). 
Södra området sticker ut lite. Där har det varit mer oroligt än i övriga områden med bland annat 
påverkade personer och tillgreppsbrott.    
 
 

 
 
Melker informerar även om hur inrapporteringen i Embrace sett under veckorna 24 till och med 
vecka 37. Tydligt i Embrace är att Lindsdal sticker ut med flest rapporter. Det handlar främst om 
skadegörelse och ungdomshäng. Lindsdal sticker inte ut avseende polisanmälningar och annan 
typ av inrapportering till polisen, men utifrån rapporterna i Embrace kommer möte att hållas med 
olika aktörer som är verksamma i Lindsdal. Melker informerar också om att kommunen nu börjat 
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importera polisens data över anmälda brott, enligt de brottskoder som EST fokuserar, till 
Embrace. Detta kommer att ske med jämna mellanrum framöver. Syftet är att kommunen ska 
kunna analysera och sätta denna data i relation till kommunens egna rapporter.  
 
Informationen läggs till handlingarna. 
 
§ 32 
Uppföljning sommaren 
Melker Labory 
Melker informerar om att han på uppdrag av lokala BRÅ:s beredningsgrupp följt upp hur 
sommaren varit ur ett trygghetsperspektiv. Samma verksamheter som tillfrågades inför sommaren 
fick nu svara på frågor om hur sommaren varit. Verksamheterna var Destination Kalmar, 
Kalmarhem, Kalmarsunds gymnasieförbund, Kultur och fritid, Mötesplatserna, ordningsvakterna, 
Polisen, Serviceförvaltningen, Socialtjänsten och Utbildningsförvaltningen. Frågorna som ställdes 
var följande: 
  

1. Hur har sommaren varit/fungerat för verksamheten avseende planerade aktiviteter? 
2. Har några incidenter eller händelser inträffat som stuckit ut från det normala? 
3. Vad tar verksamheten med sig som lärdom inför nästa sommar? 

 
Sammanfattat uppgav verksamheterna att sommaren varit lugn. De planerade verksamheterna har 
avlöpt väl. Några få enskilda händelser lyftes fram som till exempel slagsmål vid skolavslutning 
och skolstart samt att det var lite stökigt med många barn under summercamp i Långviken. 
Gällande lärdomar lyfts, i det generella, vikten fram av tidig planering och samverkan.   
 
Informationen läggs till handlingarna. 
 
§ 33 
ANDTS – Länsstyrelsen, kommunledningskontoret, utbildningsförvaltningen och 
Kalmarsunds gymnasieförbund 
Agnes Mitsialos, Hanna Levin, Clas Wolke, Evelina Juel och Stefan Regebro 
Agnes Mitsialos inleder med att beskriva hur ANDTS-arbetet i det stora bygger på två delar. Den 
ena delen är folkhälsa och den andra handlar om ett brottsförebyggande arbete. Vidare har 
arbetet med ANDST bäring på olika områden. Det handlar om de nationella folkhälsomålen, 
barnkonventionen, nationella ANDTS-strategin, de jämställdhetspolitiska målen, Agenda 2030 
och lagen om kommunernas brottsförebyggande ansvar. Agnes fortsätter med att tala om den 
nationella ANDTS-strategin som hon beskriver som bred och att den omfattar och berör flera 
myndigheters arbete. Agnes går också igenom de andra uppdragen som Länsstyrelsen har inom 
ramen för social hållbarhet och hur de förenas i arbetet med generella risk- och skyddsfaktorer. 
Den regionala ANDTS-strategin har varit ute på remiss under sommaren.       
 
Hanna Levin och Clas Wolke berättar om kommunens arbete med särskilt fokus på 
utbildningsförvaltningens insatser. De ser att det är viktigt att arbetet förändrar i relation till att 
verkligheten förändras. Delar från CAN-undersökningen presenteras. Bland annat dricker flickor 
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i årskurs nio mer alkohol och använder mer narkotika än killar i samma ålder. Hanna och Clas 
lyfter också fram kommunens drogpolitiska program med fyra mål. Att andel kvinnor och män 
med riskabla alkoholvanor ska minska, att andel flickor och pojkar som röker ska minska, att 
andelen flickor och pojkar som intensiv konsumerar alkohol ska minska och att andelen flickor 
och pojkar som använder narkotiska ska minska. Nu väntar kommunen på att den regionala 
strategin ska fastställas för att därefter ta ställning till hur kommunen ska agera. Vidare beskriver 
Hanna och Clas vad läroplanen säger om ANDTS-frågorna. Förenklat har rektorn ansvar för att 
integrera ämnesövergripande kunskapsområden som till exempel riskerna med tobak, alkohol och 
andra droger i undervisningen i olika ämnen. I ämnena ”biologi” och ”idrott och hälsa” finns 
också särskilda skrivningar. För att stärka ANDTS-arbetet så arbetar utbildningsförvaltningen 
med ANDTS-coacher. Ett arbete som kan sägas vara i sin linda. Hanna och Clas ger sedan 
konkreta exempel på vad kommunen gör inom respektive bokstav i A-N-D-T-S. Till exempel 
handlar det om kommunikativa insatser vid risk helger, ansvarsfull alkoholservering, 
tillsynsarbete, kompetenshöjande insatser, tobaksfri duo och budget och skuldrådgivning.  
 
Evelina Juel informerar om gymnasieförbundets organisation och hur hennes roll som ANDTS-
samordnare kommer in i bilden. Förutom globala, regionala och nationella mål har 
gymnasieförbundet olika dokument som styr deras ANDTS-arbete. Det handlar till exempel om 
förbundets verksamhetsplan och policys. Gymnasieförbundet har som verksamhetsmål att elever 
ska ha god kännedom om hur ANDTS påverkar individen. Skolan har enligt dem möjlighet att 
hjälpa ungdomar att fatta lämpliga beslut för sin hälsa och välmående genom att (1) erbjuda en 
miljö som främjar trygghet, trivsel och studiero, (2) minska exponering av ANDTS (rökfri 
skolgård), (3) minska möjligheten till riskfyllda beteenden (ex förvaring av narkotika på skolan), 
(4) främja friskfaktorer och bidra till hållbar utveckling och att väga upp för befintliga riskfaktorer 
(exempelvis ogynnsamma barndomsupplevelser). Gymnasieförbundet har en relativt ny struktur 
för ANDTS-arbetet. Bland annat har tjänsten som ANDTS-samordnare skapats och förbundet 
arbetar också med ANDTS-coacher. ANDTS-samordnaren och ANDTS-coacherna har ett 
gemensamt ANDTS-nätverk som omhändertar frågorna. Förutom arbetet med ANDTS-coacher 
beskriver också Evelina kopplingen till andra närliggande områden som till exempel Pirde och 
HBTQI. Hon redogör också för den breda samverkan gymnasieförbundet har med andra aktörer 
som till exempel övriga kommuner som ingår i förbundet, socialtjänsten, polis, Zonta, 
Kvinnojouren, CAN och Linnéuniversitetet. När gymnasieförbundet blickar framåt handlar det 
kommande arbetet framför allt om att skapa förbundsövergripande föräldramöten, inkludera 
alkohol i MVP-modellen, att systematisk få in doping/kosttillskott i undervisning i idrott, skapa 
plan för systematisk undervisning om spel med pengar/överdrivet datorspelande och sedan vill 
de få till en allmän förflyttning från universell prevention till mer selektiva insatser och riktad 
prevention enligt vad ny forskning gör gällande. 
 
Informationen läggs till handlingarna. 
 
§ 34 
Övriga frågor 
Inga övriga frågor behandlas.  
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§ 35 
Ordförande avslutar mötet 
Ordförande Dzenita avslutar mötet. 
 
Nästa lokala BRÅ kommer att hållas torsdag 30 november 2023 klockan 13.00 till 15.30 i KS-
salen. 
 


